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Minnesanteckningar från möte i arbetsgrupp Dewey 
27 februari 2023 

Närvarande: Harriet Aagaard, Ines Fischer, Marie Hoen, Maria Jörgensen, Helena Lindblom, 
Markus Nolgren, Olof Osterman och Henrik Wallheim 
 

Anmält förhinder: Linnea Andrée 

1. Minnesanteckningar från föregående möte 
Minnesanteckningarna gicks igenom och godkändes. 

2. Göteborg 4 maj - planer 
Vi diskuterade vårens fysiska möte i Göteborg och beslöt oss för att vara hela dagen på 
Göteborgs stadsbibliotek. Det vore intressant att även besöka Göteborgs universitetsbibliotek, 
men vi hinner inte detta under en enda dag. 

Vi bör snarast fastställa mötestider så att vi kan boka biljetter. Preliminärt bestämde vi 10-16, 
men det kan bli justeringar, som i så fall bör göras under veckan. 

3. Utbildning 

• Tabell 4, tabell 6 och 400 
Tabell 4, 6 och 400 är klar, men ännu inte inlagd bland andra utbildningsfilmer i 
Metadatabyrån. Se vidare nästa punkt. 

• Bort från YouTube 
KB kommer snart att lansera en ny tjänst, KB-play, där filmer och annat som 
hittills publicerats på YouTube ska ligga. Harriet har lagt över filmerna från 
YouTube och även de tre äldre introduktionsfilmerna som legat lokalt till KB:s 
nya verktyg MediaFlow. Harriet kommer undersöka om problemen med visning 
av de gamla filmerna som Henrik rapporterad på möte 27/1 1kvarstår. 
 

                                                 
1 Arbetsgruppens möte 2023-01-27, punkt 3 

https://metadatabyran.kb.se/download/18.2958abae1862d609fbd2ce3/1677499403587/Minnesanteckningar%20fr%C3%A5n%20m%C3%B6te%20i%20arbetsgrupp%20Dewey%2027%20januari%202023.pdf
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I Mediaflow kan man lägga till undertexter, sökord och många andra saker. 
Harriet har testat funktionerna genom att lägga in den nya filmen Tabell 4, tabell 6 
och 400. KB-play kommer att lanseras mycket snart och då ska länkarna till 
filmerna i Metadatabyrån ändras från YouTube till KB-play. 
Henrik undrade om det gick att spela upp i högre hastighet. Harriet trodde det, 
men kunde inte ge ett exakt svar. [Efter mötet kontrollerades detta och det visar 
sig att det är möjligt att välja både lägre hastighet och högre hastighet helt upp till 
4x normal hastighet.] 

• Externa utbildare 
KB har extra medel för utbildning och har funderat över möjligheter att betala 
externa utbildare. Marie har blivit kontaktad av Skurups folkbibliotek och detta 
skulle kunna göras för KB:s räkning istället för att Maries arbetsgivare HT-
biblioteket är ansvarig. Diskussion om ersättning och andra praktiska detaljer 
pågår. 
 

Helena berättade att hon hållit en 30 minuters introduktion till DDK för SLU-
biblioteken, som nu tänker gå över till DDK. 

 

4. Översättning 
Harriet har översatt mycket under medicin, men det är en stor avdelning och den är ännu 
inte riktigt helt översatt. Det beror på att även andra områden behöver lite omsorg. Harriet 
undrade om det fanns områden som arbetsgruppen skulle vilja ha översatt. 

Helena skulle vilja få mer under 630 översatt. Det blev tydligt när hon undervisade SLU-
biblioteken. 

Marie önskade få manualen översatt. Harriet  tyckte det vara viktigare att översätta 
schema och tabeller, men höll med om att manualen borde översättas. 

5. EDUG 25-26 april - program 
Harriet gick igenom programmet för symposiet på EDUG möte i Oslo 25-26 april. Harriet 
tyckte att det vara ett intressant program med bland annat en presentation av 10 år av 
automatiserad DDK på tyska nationalbiblioteket. 

Helena kommer att prata om Umeås discoverysystems facett för samer, ungefär samma 
presentation som hon höll på konferensen DDK 10 år i Sverige. Harriet kommer 
tillsammans med Unni Knutsen från Oslo universitetsbibliotek prata om sökning på 
klassifikation i discoverysystem, även detta lite liknande det som gjorde på DDK 10 år i 
Sverige. 

https://docs.google.com/document/d/1AYKarS8OY5qFCvbG8chXseECWAuylbLIWFUt0VZx68M/edit?usp=sharing
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I övrigt kommer vi även att prata om hur vi arbetar med att säkerställa kvalitet för DDK-
klassifikation i våra kataloger. 

Harriet hoppades att många skulle kunna delta på plats, men det kommer att bli möjligt 
att delta digitalt. 

6. Övrigt 
a) Omklassificering av Grafisk design 

Helena funderade på om det var bäst med utskick via cxz eller via MARC21-listan 
när de tar tag i omklassificering av grafisk design som ändrades i DDK förra året. 
Olof  tyckte det var bäst med MARC21-listan om det var många poster, men 
påpekade att inget CXZ behövs om endast Umeå har en bok. 
 
Harriet påminde om att det är bra att tala om varför en klassifikationskod ändras när 
man skickar ut via CXZ. 
 

b) Omklassificering i efterhand 
Ines undrade om det fanns regler för hur långt bak i tiden man kan göra en ändring. 
Hon hade reagerat på ändringen av Allt jag fått lära mig av Tara Westover. Olof och 
Harriet svarade att boken kommit i en ny upplaga och det då upptäckts att koden 
270.092 Kristna – biografier visserligen lagts av LC, men är en vag och konstigt kod. 
Harriet har läst boken och menar att Studenter/Elever biografi är en bättre kod. 
Däremot är det olyckligt att ingen närmare kontroll gjordes tidigare. Ines svarade att 
de inte kommer att ändra hyllplacering eftersom Göteborg har för många exemplar 
och det blir rörigt. 
 

Harriet kommenterade att KB och Libris bibliotek behöver bli bättre på att 
klassificera eftersom det inte är rationellt med så många ändringar i efterhand. Ett 
problem är att NB:s prioritering inte längre är Bokinfo-böcker från vanliga förlag, 
utan böcker som inte någon annan katalogiserar. Det har gjort att det blivit vanligare 
med CXZ-utskick för ändring av DDK. Olof och Harriet funderar på åtgärder. 
 

 

Harriet Aagaard 
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